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 Ladies and gentlemen, representatives of UN Security Council 

Thank you for taking the time to hear our brief today, on behalf of The Mothers of 

Abductees Association, Food for Humanity, and Peace Track Initiative, members of the 

Women Solidarity Network. 

In my brief I will focus on 3 points: 

The first is on the issue of detainees including women detainees, the second is on the 

humanitarian situation and response to COVID19 and the third is on the peace process 

and women's participation. 

We are a group of Yemeni mothers who have devoted our efforts since the war in Yemen 

to defend the rights of detainees. Since our establishment, we organized 249 

demonstrations to call for the release of detainees. We have shared the heartbreak of 

mothers on a daily basis as we stood in front of prison gates enduring violence and 

harsh conditions without any protection. We were able to facilitate the release of 944 

detainees, while official agreements were not able to free one detainee. We have advised 

on the importance of making a distinction between arbitrary detained civilians and 

prisoners of war, and to make this issue a humanitarian issue rather than a political one, 

as well as, to pressure the parties to release civilian detainees without any conditions 

and in response to protect the detainees from the outbreak of COVID-19. 

Distinguished ladies and gentlemen: 

One of the most difficult moments for us, is to witness the death of a number mothers 

before they are reunited with their sons, and the burial of their sons who died because of 

the conditions of detention and torture without being able to rejoin their mothers. 

We regret that the UN Envoy jumps to celebrate the promises of elusive parties to 

release the detainees and doesn’t hold them accountable when they don’t implement 



 

their promises.  For example, we are yet to see the Houthi group promise to release the 

Baha’is materialize. 

I also would also like to share with you the catastrophic humanitarian deterioration in 

Yemen due to the repercussions of the continued war, the spread of diseases and deadly 

outbreaks, including Covid19, in addition to, the floods that destroyed entire villages in 

several governorates in Yemen, and destroyed the remaining infrastructure not 

destroyed by the war. Additionally, Yemeni people are enduring harsh economic 

conditions including not receiving their salaries for years now. While on the other hand, 

the humanitarian response is failing Yemenis as it has been ineffective, suffering from 

corruption, diversion of aid, and excluding to women led organizations. 

Yemeni women were at the front lines to lead on the response to COVID-19 pandemic. 

The women's calls to stop the war preceded the global call. The women focused their 

efforts to support the limited medical centers and laboratories, provided protection 

equipment for doctors, held awareness-raising campaigns to promote disease 

prevention, and provided food and health care.  

As for the participation of women, we as feminist organizations, want to express our 

disappointment due to the continuous exclusion of women in the peace process. The UN 

Envoy’s current approaches to including women do not meet our aspirations and 

sacrifices as they continue to be symbolic and not meaningful.  

In conclusion, we call on the UNSC and international community to seriously stand with 

us in exerting pressure for the immediate ceasefire, obligate all parties to release civilian 

detainees, demand restructuring and reform of the humanitarian response programs, 

oblige the parties to facilitate humanitarian access, support real and meaningful  

participation of Yemeni women by no less than 50%, and provide flexible funding to 

women-led organizations in Yemen. It is time to turn words into action and save Yemen.  

Thank you for listening! 
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 الحاج  السلام أمة الدكتورة إحاطة
 المختطفين  أمهات  رابطة رئيسة

 الأمن  مجلس ممثلي والسادة السيدات 

 أمهات  رابطة منظمتنا عن بالأصالة اليوم ألقيها والتي مداخلتنا لسماع الوقت  تخصيص  على نشكركم

 النسوي التضامن شبكة السلام، عضوات  مسار مبادرة ومنظمة الإنسانية أجل من الغذاء ومنظمة المختطفين

 . واجتماعية سياسية نسوية قيادات  تضم والتي اليمن في الشبكات  أكبر من تعتبر التي

 :نقاط  3 على مداخلتي في سأركز

 والثالثة الكورونا لجائحة والاستجابة الإنساني الوضع حول والثانية والمعتقلات  المعتقلين  قضية حول الأولى

 . النساء ومشاركة  السلام عملية حول

 احتجاجية وقفة 249 من أكثر 2016 في الرابطة تأسيس منذ  نظمنا والمعتقلات، لقد  المعتقلين لقضية بالنسبة 

 أقسى في نقف ونحن يومي  بشكل الرابطة عضوات  الأمهات  قلوب  بوجع وشعرنا المعتقلين لإطلاق تنادي

 944 عن الإفراج عملية تيسير حماية، واستطعنا أي دون السجون بوابات  أمام للعنف ونتعرض  الظروف

 نادينا الشأن، وقد  هذا في الموقعة الاتفاقات  كل تعثرت  بينما الرابطة تأسيس منذ  الأطراف جميع لدى معتقل

 الأطراف على إنسانية، والضغط القضية الحرب، وجعل أسرى عن المدنيين المعتقلين  قضية فصل بأهمية

 فيروس لتفشي المحتملة المخاطر من والمعتقلات  المعتقلين  لحماية فورية كاستجابة و شروط دون للإفراج

 .اليمن  في والسجناء المحتجزين بين 19-كوفيد 

 :الاكارم والسادة السيدات 

 لم قهراً دون المختطفين أمهات  من عدد  ودفن وفاة هي الرابطة في شهدناها التي علينا  المواقف أصعب  من إن

 أن دون والتعذيب  الاعتقال ظروف بسبب  ماتوا اللذين أبناءهن بعض  المعتقلين، ودفن أبنائهم مع شملهم

 المعتقلين عن للإفراج المراوغة الأطراف بوعود  يحتفي المبعوث  مكتب  نجد  أن بأمهاتهم، ويؤسفنا يجتمعوا

 دون البهائيين عن الإفراج عن الحوثي جماعة إعلان حالة في حدث  بالتنفيذ، كما يخفقون  عندما مساءلتهم دون

 .هذا يومنا إلى عنهم الإفراج عملية تنفيذ 

 واستمرار الحرب  تداعيات  بسبب  اليمن يجتاح الذي الكارثي الإنساني التدهور حول أطلعكم أن أود  كما

 جرفت  التي والسيول الفيضانات  الى إضافة، 19كوفيد  ومنها الفتاكة والأوبئة الأمراض  المعارك، وتفشي



 

 ظروف ظل الحرب، وفي تدمرها لم بنى من تبقى  ما ودمرت  اليمن في محافظات  عدة في بأكملها قرى

 الإغاثة وانحراف الفساد  من تعاني فعالة غير إنسانية استجابة ظل الرواتب، وفي وقطع صعبة اقتصادية

 النداءات  الجائحة، وأطلقن لهذه الاستجابة عمليات  اليمنيات  النساء قادت  وقد . النسائية المنظمات  وتقصي

 معدات  والمختبرات، ووفرن الطبية المراكز لدعم جهودهن العالمي، وركزن النداء إطلاق قبل الحرب  لوقف

 .  والصحية  الغذائية المعونات  المرض، وقدمن من الوقاية لتعزيز التوعية بحملات  للأطباء، وقمن الحماية

 بسبب  نشعر الذي الخذلان مدى عن نعبر أن نريد  نسوية كمنظمات  مقصيات، فنحن النساء تظل ذلك ومع

 المبعوث  مكتب  ييسره الذي الحالي التمثيل مستوى يرقى لا حيث . السلام  عملية في للنساء المستمر الإقصاء

 جاد  بشكل وليس وتجميلي  رمزي بشكل النساء بإشراك وطموحنا، ويستمر الحالية النساء تضحيات  مع

 . وحقيقي 

 جاد  بشكل للوقوف ندعوكم المسلح، وعليه والصراع الكوارث  من المزيد  تحتمل تعد  لم اليمن الختام، إن في

 المعتقلين عن بالإفراج الأطراف جميع الفوري، وإلزام النار إطلاق لوقف الأطراف على الضغط في معنا

 لتسهيل الأطراف الإنسانية، وإلزام الاستجابة برامج وإصلاح هيكلة بإعادة الحثيثة والمطالبةالمدنيين، 

 بمشاركة شاملة سلام عملية لدعم الرواتب، والضغط صرف عملية دعم في المساعدات، والمساهمة وصول

. اليمن  في النسوية للمنظمات  المرن التمويل %، وتوفير50عن  تقل لا بنسبة اليمنيات  للنساء وفاعلة حقيقية

 .اليمن لإنقاذ  أفعال إلى الأقوال ترجمة وقت  حان

 .لإصغائكم شكرا

  

 


